
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-11-19, § 22 

 

 Tid Torsdagen den 19 november 2009 kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 30 november 2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

  

Helena Bonnier (M)    

Katharina Gratschew (M)    

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Sebastian Carlsson (M) tjänstgörande  

Anders Alvebäck (M) tjänstgörande 

Per Hallberg (M) tjänstgörande 

Claes Fleming (FP) tjänstgörande 

Håkan Thorén (KD)  

Christer Mellstrand (C) § 2- 35 

Maria Östberg Svanelind (S) tjänstgörande  

Bo Holmberg (S)   

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Gunnar Jensen, Petra Nieto, Martin Skillbäck och 

Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från 

roteln. 

 

 

 

 

 

 



  

 
 § 22 

Visionen Kungens kurva – Skärholmen, revidering och 

lägesrapport 
Dnr E2009-000-01651 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner den reviderade visionen för Kungens kurva – 

 Skärholmen och inriktningen för ett förstärkt samarbete mellan Stockholms stad, 

 Huddinge kommun och näringslivet, som grund för det fortsatta arbetet samt att 

 sända det vidare till kommunstyrelsen för godkännande. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets, trafikkontorets, stadsbyggnadskontorets och Stockholm 

Business Region AB:s gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den  

19 oktober 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)  Petter Lindfors m fl (M), Claes Fleming (FP), Vice ordförande Mirja Räihä 

 Järvinen m fl (S) och Emilia Hagberg (MP) vill avgöra ärendet idag. 

 

2)   Ann-Margrethe Livh (V) vill återremittera ärendet enligt följande: 

 

 Inhämta synpunkter från berörd stadsdelsnämnd samt därutöver anföra: 

 

 Detta är förvisso en lägesrapport, men det är ändå märkligt att i ärendet inte 

 redovisa synpunkter från de medborgare som bor i området, och skall leva mitt i 

 denna vision. Kungens kurva kommer att bli en av de största handelsplatserna i 

 området och det är speciellt viktigt att konsekvenserna för kollektivtrafiken 

 utreds. Man ska inte behöva vara beroende av bil för att transportera sig fram och 

 tillbaka till området. Området ska lätt kunna nås med kollektivtrafik. 

 

Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslaget att återremittera ärendet 

mot förslaget att avgöra ärendet i dag och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Därefter framlagda förslag till beslut 

1) Ordförande Petter Lindfors m fl (M), Claes Fleming (FP), Vice ordförande Mirja 

 Räihä Järvinen m fl (S) och Ann-Margrethe Livh (V) föreslår (se beslutet). 

 

2)     Emilia Hagberg (MP) föreslår följande: 

 

         1 Exploateringsnämnden i huvudsak godkänna Vision Kungens Kurva 

 Skärholmen 

 2 Avslå den del av visionen som handlar om Förbifart Stockholm samt anföra 



  

  följande:  

 

 Vi är positiva till att det nu sker en utveckling av området Kungens Kurva-

 Skärholmen. Vi är dock negativa till Förbifart Stockholm, som inte löser 

 Stockholms trafikproblem. Dessutom innebär Förbifart Stockholm att 

 trafikplatserna vid Skärholmen och Kungens Kurva ökar i yta och ytterligare 

 försvårar sammanlänkningen av de två områdena. En planering i området måste 

 ha som viktigt fokus att minska biltrafiken, vilket påverkar utformningen av 

 handelsområdet. Närheten till Mälaren och den möjlighet det ger att nyttja 

 vattenvägarna för transporter saknas helt i visionen. 

 

 Ett av de mer prioriterade och lämpliga områdena för nybyggnation av bostäder 

 är längst Skärholmsvägen, en planering som i stort sett stannat av under 

 innevarande mandatperiod. 

 

 Förutom utveckling gångstråk mellan naturreservaten Gömmaren Sätraskogen 

 behövs en förstärkning av de ekologiska sambanden. Det kan med fördel göras 

 genom någon form av överdäckning med ekodukt.  

  

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ann-Margrethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet i delen om återremiss med 

hänvisning till sitt förslag. Emilia Hagberg (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


